
Jegyzőkönyv

        a képviselő – testület üléséről, amelyre  2017. február 28-án került sor.

A gyűlésen jelen voltak: a mellékelt jelenléti ív szerint
A  gyűlésen részt vett lakosok száma: 4
További résztvevők: Mgr. Varga Norbert - tolmács

       

Napirendi pontok :

1.  Megnyitó
2.  Beszámoló a két ülés közötti eseményekről
3.  A község szemétgazdálkodása
4.  A község általános érvényű rendeletei
5.  Kérvények és egyéb aktuális témák megtárgyalása

A gyűlést megnyitotta és vezette Vajas Imre polgármester. A javasolt napirendi pontokat  a 
polgármester javaslatára a KT kiegészítette az 6. napirendi ponttal, melynek témája a 0033-
PRB/2016 számú  a Szlovák Közlekedési, Építésügyi és Regionális Fejlesztési Minisztériummal 
kötött zálogszerződés.  Szavazás: mellette 7, ellene 0, tartózkodott 0.

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek  a következő képviselőket javasolja:

Mgr. Bohony Irén
Bc. Menyhart Blanka
Szavazás: mellette 5, ellene 0, tartózkodott 2.

Jegyzőkönyvvezető: Ing. Jakli Erika



2. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről

Vajas Imre ismertette az előző ülés határozati javaslatainak teljesítését. 
-Vajas:
- Adatok a lakosság-nyilvántartásból: 1 születés, 5 elhalálozás, 3 beköltözés, 2 elköltözés. 
Lakosok száma: 2018.
- Szerződést kötöttünk a Humanic People to People polgári társulással, akik a falu területén 4 db 
konténert helyeznek el használt ruhák, cipők, táskák, kiegészítők gyűjtésére. Bebiztosítják a 
konténerek rendszeres ürítését és negyedévente informálják a községet a gyűjtés kimeneteléről.
- Információt kaptunk, hogy a  dunaszerdahelyi Autóbusz-közlekedési Vállalatnál lehetőség van 
egy jó karban lévő autóbusz megvásárlására. Az autóbusz ára 3800 €. A falunak szüksége van 
autóbuszra az iskola, óvodák, sportszervezet és más szervezetek tevékenységeinek megvalósítása 
céljából.

 Viola –  a 3800 €-t ki kell gazdálkodni, az útadót be kell fizetni. A busz fenntartási költségei
nem olcsók. Legalább ezek a kiadások térüljenek meg.
 Pecsuk – milyen típusú az autóbusz? Euro 5 alatti típus külföldre nem utazhat.
 Viola – 2006-os évjárat.
 Menyhart – szerelő által át lett ellenőrizve az autóbusz technikai állapota?
 Vajas – Molnár József átnézte.

Falunapi pályázat
-Vajas :
- Idén ismét lehetőségünk nyílik pályázni  az „Európa a polgárokért“ program keretén belül a 
2017-es falunapi program megszervezésére. A tervezet kidolgozásával  a VF Project&Marketing 
kft-t bíztuk meg, az igényelhető összeg 25 000 €. A falunap szervezését a község irányítaná, így a 
fennmaradt pénzösszeget  fel tudnánk használni sporteszközökre, mezekre, irodai felszerelésekre.

 Uasčov – ugyanaz a forrás, mint 2015-ben? Mert abból meg tudnánk oldani a kétnyelvű
utcanévtáblákat, ezt fontosabbnak tartom. Ki fogja összeállítani a programot?
 Vajas – a hivatali alkalmazottak Majer Kovačič Máriával közösen.
 Usačov – ez nagyon sok pénz, hosszú távú befektetésben gondolkozzunk, nem kellenek a
külföldi a sztárok. A következő ülésre megkaphatnánk az uniós pályázatot?
 Vajas – természetesen. 

Munkásszálló
-Vajas:
- Az utóbbi időben a községben olyan hírek keltek szárnyra, miszerint az IDOPS CZ kft Ógellén a
meglévő irodaházait munkásszállóvá szeretné átalakítani. Személyesen találkoztam Rázus úrral, a
vállalat  igazgatójával  és  ismertettem  vele,  hogy  a  2011-ben  módosított  falufejlesztési  terv
szálláshelyek kialakítását ezen a területen nem teszi lehetővé. Ha változtatást igényelnek, kérvényt
kell beadniuk a falufejlesztési terv módosítására.
 Pecsuk – állítólag a munkálatok már eléggé előrehaladott állapotban vannak.
 Vajas – ipari területről van szó, lakhatásra nem alkalmas.
 Süli – Vágsellyén a testület betiltotta az új munkásszállók kialakítását. Mit tudunk tenni, ha
engedély nélkül is megvalósítják?
 Vajas – vannak jogi eszközök.



 Viola  –  fel  kell  rá  készülni,  az  építési  hivatal  nem elég  hozzá.  Elméletileg  feketén  is
beköltözhetnek.
 Süli – ilyen szállás után adót is kell fizetni, így az adóhivatal ellen is vétséget követnek el,
mivel adót is csalnak.

Bethlen Gábor Alap Zrt. Pályázat
-Vajas:
- A bethlen Gábor Alap Zrt. pályázatot írt ki a határon túli településeken felállított I. világháborús
emlékművek felújítására. A pályázat keretén belül az emlékmű közvetlen környezetének, esetleg
talpazatának helyreállítására.

3. A község szemétgazdálkodása

A polgármester beszámolót tartott a község szemétgazdálkodásáról.
Bevételek:
1. szemétadó 30.223,- €
2. elektronikus hulladékból származó bevétel 99,- €
3. építési hulladékból származó bevétel                   352,- €

Összesen.      30.674,- €
Kiadások:
1. Gulázsi – kommunális hulladék elszállítása 37.416,- €
2. Bala – egyéb hulladék elszállítása 2.520,- €
3. Pura                                                                                           4.422,- €

Összesen 44.358,- €

Különbözet: 13.694,- €

 Usačov – az építési hulladékból minimális összeg jön be.
 Vajas – Németh Dávid beketfai lakos kérvényt nyújtott be a községi hivatalhoz. Vállalná a
nagybudafai hulladékgyűjtő udvar rendben tartását a falu jelenlegi költségének keretén belül.
 Németh  –  mázsával,  darálógéppel  és  további  a  szemét  szelektálásához  nélkülözhetetlen
gépekkel szerelném fel az udvart. Az ott dolgozó alkalmazottakat magasabb bérrel motiválnám.
 Usačov – a 2 alkalmazott is el tudná végezni ezt a munkát.
 Viola – el tudnák, de nem teszik.
 Németh – szerszámok és gépek hiányában nem tudják ezt a munkát elvégezni.
 Pecsuk – ez gyűjtőudvar, nem pedig darálóudvar.
 Usačov  –  erről  a  témáról  már  az  előző  ülésen  is  szó  volt.  Véleményem  szerint  a
szemétproblémát  a  falu  is  ki  tudja  hozni  úgy,  hogy  a  bevételek  fedezzék  a  kiadásokat.  Azt
javaslom, erről most ne határozzunk. Egyrészt, mert nem aktuális, másrészt mert nem mértük fel a
helyzetet. Próbáljuk meg kezelni belső szervezéssel.
 Viola – ha Németh Dávid úgy gondolja, hogy minimális nyereséggel meg tudja oldani, akkor
örülhetünk. Látok benne fantáziát. Azon csodálkozom, hogy az udvart még nem záratták be. Idegen
cégeket nem szabad ideengedni. 
 Süli  – azt javaslom, hogy üljön össze a bizottság és döntse el.  Németh Dávidot szívesen
látjuk külsősként a bizottságban.



4. A község általános érvényű rendeletei

A  község  főellenőre,  Sebök  Mónika  beszámolt  a  község  általános  érvényű  rendeleteiről.  A
következő ülésre előkészíti az óvodai és napközis hozzájárulásról szóló rendeletet.
 Süli  –  kérem  belefoglani  a  rendeletbe,  hogy  az  óvodai  illeték  mire  lesz  felhasználva.
Tudnak az óvodák ezzel a összeggel számolni?
 Pecsuk – voltam a nagybudafai óvodában. Az udvaron lévő bódéban ismét nagyon sok a
patkány. Véleményem szerint, ha a bódé aljába 5-6 cm vastag beton lenne öntve, ez a probléma
megoldódna.

5. Kérvények és egyéb aktuális témák megtárgyalása

•  PET-MAR kft. kérvénye

 Vajas  –  kérvényük  tárgya   a  vállalkozók  házában az I.  emeleten  található  3-as  számú
helyiség bérbevétele raktározás céljából. A bérleti díj összege 50 €,  a bérleti szerződés időtartama
3 év (2017. április 1. - 2020. március 31.)

Szavazás: mellette 7, ellene 0, tartózkodott 0.

•  Takács Magdaléna kérvénye
 Vajas – az előző ülésen lakáskérvénye pozitív elbírálásban részesült, kérvénye felkerült a
nem állandó  lakhellyel  rendelkezők  listájára.  Tekintettel  arra,  hogy  gellei  származású,  kéri  a
testületet, hogy kérvényét újratárgyalják és a helyi kérvényezők listájára sorolják.

Szavazás: mellette 7, ellene 0, tartózkodott 0.

• Kollárová Krisztína  kérvénye
 Vajas  –  királyrévi  lakos,  a  beketfai  kataszterben  153/12  számú  parcellát  szeretné
megvásárolni.  
 Bohony – abban egyeztünk meg, hogy gelleieknek adjuk el.
 Pecsuk – ha fontosnak tartja, jöjjön el az ülésre.
Szavazás: mellette 0, ellene 7, tartózkodott 0.

6. A 0033-PRB/2016 számú  zálogszerződés jóváhagyása
 

 Vajas  –  2015. május 12-én a testület jóváhagyta a támogatási kérelem benyújtását az 
Állami Lakásfejlesztési Alap és  Szlovák Közlekedési, Építésügyi és Regionális Fejlesztési 
Minisztériumhoz önkormányzati bérlakások vásárlására. Hitelkérelmünket az Állami 
Lakásfejlesztési Alap jóváhagyta, viszont ehhez szükségeltetik a zálogszerződés megkötése.
Szavazás: mellette 7, ellene 0, tartózkodott 0.

 Usačov –  az óvoda felletti bérlakások reklamációjával mi a helyzet?

 Vajas – az az utolsó információm, hogy az ajtók meg vannak rendelve.

 Usačov – ha valamit megreklamálunk, megvan a határidő, meddig kell a hibát eltávolítani.
Ennek van egy jogi módja. Szeptemberben megreklamáltuk, most február van. Van szerződés, 
amire lehet hivatkozni.

 Süli – a hibát egyértelműen ők követték el, a felszerelt ajtók beltéri ajtók.



 Viola – az R7-es gyorsforgalmi úttal kapcsolatban van valamilyen fejlemény?

 Vajas – a megbeszélt találkozóra a spanyol fél nem jött el. Pénteken a gellei kultúrházban 
lakossági fórumot tartunk, ahova Érsek miniszterurat is meghívtuk.

 Süli – már végzik a földmunkákat. Lehet, hogy már rég eldőlt a végleges terv. Csak azt 
építhetik, amit mi jóváhagytunk.

 Tóth Tibor – az érvényes építkezési terv alapján dolgoznak.

 Süli – adtak árajánlatot és megnyerték a tendert. 700 m-rel lerövidítették az autópályát. 
Nagyon spórolni akarnak. Nem érdekli őket, hogy Cséfát elválasztják a falutól.

 Usačov – kitől tudjuk megszerezni az eredeti terveket? Az a fontos, hogy a cséfaiak 
átjussanak a faluba. Az építtető nem ismeri a gellei viszonyokat. Jogi úton kell ezt elkezdeni 
oldani. Jogász nézzen utána, hogy milyen úton tudjuk kijelenteni, hogy ezt mi nem hagytuk jóvá.

 Tóth Tibor – mai nappal megnyílt a d4r7 weboldal, ennek beadvány részében lehet 
véleményt nyilvánítani.

 Viola – el vagyunk már ezzel késve és ez a hivatal hibája is. Nem volt kellőképpen utána 
járva a dolgoknak. Egyedüli lehetőség talán országosan medializálni az ügyet. Lakossági 
fórummal ebben az országban nem érünk el semmit.

VITA

 Diabelko – a 2017-es költségvetés, ami a weboldalon található aktuális? 

 Vajas – igen, de úgy néz ki, hogy módosítani kell.

 Diabelko – mert amiről ma szó volt a szemétgazdálkodással kapcsolatban, nem reális.

 Vajas – jöjjön be a hivatalba Simon Zsuzsa könyvelő után, ő elmagyarázza a dolgokat, 
erre most nem tudok választ adni.


